

糧食安全

Food Security

香港浸會大學植物生物學講座教授張建華是國際知名學者，是植物脅迫生理學和作物節水灌溉研究的專家。張教授的研究主要集中在中國的節水灌溉，並期望在減少使用化肥的情況下，提升農產品的收成，達至環保和可持續發展。

Professor Zhang Jianhua, Chair Professor in Plant Biology of the Department of Biology, is an internationally renowned scholar and an expert in the areas of plant stress physiology and water-saving cultivation of field crops. His research focuses primarily on water-saving irrigation in China. By minimizing the use of fertilizer, he hopes to increase the crop yield, achieving environmental protection and sustainable development.

張建華教授 (生物系) 的研究強調在節約資源的情況下，提升農作物的生產，確保國家的糧食安全

The research of Professor Zhang Jianhua (Department of Biology) focuses on enhancing crop productivity while conserving resources to ensure food security



生態安全

Ecological Security

香港浸會大學致力推動可持續發展，制定四大策略，包括節能及綠色建築、綠色交通、減少垃圾和社區參與，以實現碳中和的目標。

為達至碳中和的目標，各個部門通力合作，積極舉辦多元化的活動，包括展覽、工作坊、講座、義工活動等，鼓勵學生保護環境，減少製造垃圾，實踐低碳生活。

HKBU commits to promoting sustainability, and has developed four strategies, namely energy saving and green buildings, green transport, waste reduction and HKBU community engagement, to achieve carbon neutrality.

To achieve the goal of carbon neutrality, various departments are working together and actively organising a diverse range of activities, including exhibitions, workshops, seminars, and volunteer activities. These efforts aim to encourage students to protect the environment, reduce waste production, and practice a low-carbon lifestyle.

學生清潔地質公園，以保護生態系統

Students cleaned up at the Geopark to protect the ecosystem

學生事務處定期舉辦升級再造工作坊，提倡減少製造垃圾

Upcycling workshops are regularly held by the Office of Student Affairs to promote the message of waste reduction



網絡安全

Cybersecurity

由傳理學院營運的浸大事實查核致力應對香港的虛假新聞和錯誤訊息問題，定期舉辦事實查核工作坊和資訊素養展覽，提升學生以至普羅大眾辨別虛假訊息的能力，防範詐騙。

HKBU Fact Check, operated by the School of Communication, aims to combat the spread of misinformation and disinformation. Through organising workshops and exhibitions, it aims to enhance the ability of students and the general public to identify false information and prevent fraud.

浸大事實查核舉辦講座和展覽，提醒學生小心網絡及社交媒體上的虛假信息

HKBU Fact Check organises seminars and exhibitions to alert students to stay vigilant against false information in the Internet and social media



學生事務處邀請數字政策辦公室網絡安全資訊站向學生分享常見的網絡詐騙

The Office of Student Affairs invited a guest speaker from the Digital Policy Office, HKSAR Government, to share on the common online frauds